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نخستین جشنواره لاله های تالاب انزلی با حضور جمعی از گردشگران 
و مردم انزلی در این شهرستان برگزار شد.

شهردار انزلی در مراسم افتتاحیه این جشنواره گفت: یکی از اهداف مهم ما 
در این جشنواره شناساندن گل لاله تالاب به تمام کشور و دنیا است.

رضا پورشعبان تصریح کرد: مشارکت مردم در چنین برنامه هایی می تواند بر 
توسعه شهر و عرضه محصولات جوامع محلی و بومی تاثیر بسزایی داشته باشد.

وی با بیان اینکه در سال آینده این برنامه با کیفیت و غنای بیشتری برگزار 
خواهد شد اظهار کرد: شهرداری درصدد است با برگزاری چنین برنامه هایی شرایط 

ویژه ای را برای حضور و ماندگاری گردشگر در این شهر توریستی فراهم آورد.
پورشعبان در خصوص تامین هزینه های این جشنواره گفت: خوشبختانه با قبول 
بخشی از هزینه های این جشنواره توسط سازمان منطقه آزاد و بخش خصوصی، 

مردم انزلی شاهد برپایی جشنواره ای مختص شهر خود هستند.
وی افزود: در صورت فراهم شدن شرایط لازم در سال های آینده، این جشنواره 
را در سطح بین المللی برگزار می کنیم. در این مراسم رئیس اداره محیط زیست 
انزلی نیز با تاکید بر اینکه لاله تالابی المان منحصر به فرد و مختص شهر انزلی 
اســت گفت: گل لاله تالاب فقط در تالاب انزلی و در سطح بیش از چهل هکتار 

می روید و به همین دلیل شاخص شهرستان انزلی محسوب می شود.
اکبر میغی با اشاره به برنامه های این جشنواره اعلام کرد: این جشنواره در قالب 
19 غرفه در بخش های نمایشــگاه عکس لاله تالابی، آموزش های محیط زیست، 
فعالیت های کودکانه، صنایع دستی با محوریت لاله تالاب و همچنین غرقه تفکیک 
زباله از مبدأ برگزار شد. در مراسم اختتامیه این جشنواره، کیک 27 متری در بین 

بازدیدکنندگان و گردشگران توزیع شد.

سرپرست اداره حفاظت محیط زیست دلیجان 
از متوقف شدن فعالیت 3 واحد صنعتی آلاینده 

در این شهرستان خبر داد.
کامبیــز خلیلی افزود: ایــن واحدها تولیدکننده 
عایق رطوبتی بودند که بدون مجوز رسمی از حفاظت 
محیط زیست، تاسیسات تولید قیر نیز راه اندازی کرده 
بودند. وی بیان کرد: با حکم قضایی، کارگاه های تولید 

قیر این واحدهای و صنعتی مهر و موم شد.
خلیلی ادامه داد: هر اقدام عمرانی باید پیوســت 

مطالعات زیســت محیطی داشته باشد. و طبق قانون 
هر واحد تولیــدی که اثرگذاری منفــی در کیفیت 
منابع زیســتی پایه داشته باشد در صورت بی توجهی 
به رفع معضلات و آلاینده ها با شکایت  اداره حفاظت 

محیط زیست تعطیل می شود.
وی یادآور شــد: به علت اشباع شدن ظرفیت این 
شهرستان در فعالیت های ایزوگام  و قیر و از این پس 
صدور مجوز برای صنایع آلاینده به خصوص قیر و عایق 

رطوبتی در این منطقه ممنوع است.

باغ تاریخی فتح آباد پس از بازسازی و مرمت شامگاه دوشنبه 
با حضور وزیر کشور در کرمان افتتاح شد.

این باغ در دوره قاجار در شهر اختیارآباد احداث شد و الگوی ساخت 
باغ شاهزاده ماهان است.

این باغ با عمارت هایی که دارد و با وجود ثبت ملی اما طی ســالیان 
گذشته مورد بی توجهی قرار گرفت تا این که بازسازی و مرمت آن از اوایل 

سال گذشته با همت استاندار کرمان آغاز شد.
بازســازی این باغ که داری قدمت 180 ســاله است تاکنو.ن موجب 
اشــتغالزایی مستقیم 100 نفر شــده و قرار است در آینده نیز با توسعه 

محور گردشگری آن برای 400 نفر اشتغال ایجاد کند.
باغ فتح آباد هم اکنون به عنوان کلکســیون گیاهان دارویی در کرمان 
و جنوب شــرق کشور شناخته می شود و تا امروز 200 گونه گیاه دارویی 
در این باغ کشت شده است که پیش بینی شده تا 400 گونه گیاه دارویی 

در این باغ کاشته شود.
به گفته استاندار کرمان پرونده باغ فتح آباد برای معرفی به یونسکو در 

حال آماده سازی است.
تاکنون ارگ بم، باغ شــاهزاده ماهان و روســتای صخره ای میمند در 

استان کرمان ثبت جهانی شده اند.

مدیرکل بحران استانداری 
میلیارد  هــزار  یک  از  ایلام 
دوم  مرحله  برای  اعتبار  ریال 
زده  زلزله  مناطق  بازســازی 

استان خبر داد.
احمد کرمی با بیان اینکه این 
اعتبار از ســوی رئیس ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشــور به 
عنوان اعتبار مرحله دوم بازسازی 
مناطــق زلزله زده اســتان ایلام 
پیشنهاد شــده افزود: پیش بینی 
می شود تا کمتر از یک ماه آینده 
در هیئت دولت بررســی و مورد 

تایید قرار گیرد.
وی اضافه کرد: 400 میلیارد 
ریال از این میزان مربوط به اعتبار 
زیربنایی و با رویکرد صدور رایگان 
پروانه احداث واحدهای مسکونی 
اســت و 480میلیارد ریال نیز در 
قالب تسهیلات ارزان قیمت بوده 
و مابقی نیز بــه صورت بلاعوض 

پرداخت می شود.
کرمی افزود: هیئت دولت پس 
از زلزله 6/1 ریشــتری 27 مرداد 
سال گذشــته در شهرستان های 
آبدانــان، دره شــهر و دهلران در 
مصوبــه ای 2 هزار و 300 میلیارد 
ریــال را برای بازســازی مناطق 

زلزله زده استان اختصاص داد.

عملیات نصب نخستین توربین تولید برق در 
نیروگاه زمین گرمایی شهرستان مشکین شهر 

آغاز شد.
فرماندار مشکین شهر در این باره گفت: این توربین 
با اعتبار 500 میلیارد ریال در سایت B نصب شده و 
توان تولید آن پنج و نیم مگاوات جریان الکتریکی با 

استفاده از حرارت داخل زمین خواهد بود.
ابراهیم امامی افزود: نیروگاه زمین گرمایی مشکین 
شــهر به عنوان نخستین نیروگاه ژئوترمال خاورمیانه 

در ارتفاع 3 هزار متری کوه سبلان احداث می شود.
وی گفت: تاکنون برای ایجاد این نیروگاه علاوه بر 
صرف منابــع ارزی بیش از 700 میلیارد ریال هزینه 

شده است.
امامی اظهار کرد: از چند حلقه چاه اکتشــافی که 
تا عمق 3 هزار و 200 متری زمین حفر شــده هفت 
حلقه به بهره برداری رسیده و قابلیت نصب توربین و 

تولید برق در آنها ایجاد شده است.
وی با بیان این که این نیروگاه در صورت تکمیل 
شــدن قابلیت تولید 55 مگاوات برق با اســتفاده از 
حرارت داخل زمین را دارد افزود: راهکارهای توسعه 
این نیروگاه در زمینه های گردشگری، علمی و اقتصادی 
مورد بررسی قرار گرفته و در آینده شاهد تبدیل این 
مکان بــه یکی از مراکز مهــم تحقیقاتی، صنعتی و 

اقتصادی کشور خواهیم بود.

یک گروه گردشگر از کشــور آلمان از بیت تاریخی حضرت 
امام)ره( در خمین دیدن کردند.

این گروه 5 نفره از شهر وست فالن کشور آلمان به شهرستان خمین 
سفر کردند تا از نزدیک با زادگاه و محل تولد معمار کبیر انقلاب اسلامی 

آشنا شوند.
گردشگران آلمانی که برای نخستین بار برای دیدن جاذبه های تاریخی 
و گردشگری به شهرستان خمین آمده اند بیت تاریخی حضرت امام)ره( 

و سبک معماری این بنا را جالب توصیف کردند.
بیت تاریخی حضرت امام)ره(، منزل موروثی ایشــان و خانه برادر آن 

حضرت )آیت الله پسندیده( مورد بازدید این گروه گردشگر قرار گرفت.

مسئول موسســه حفظ، تنظیم و نشر آثار امام)ره( در خمین  گفت: 
هفته گذشته نیز یک خانواده از کشور اسلواکی از بیت و زادگاه امام)ره( 

در خمین دیدن کردند.
حجت الاسلام  محمد جواد رضوی افزود: در تعطیلات تابستان روزانه 
یــک هزار تا یک هزار و 500 گردشــگر داخلی از بیت تاریخی حضرت 

امام)ره( در این شهرستان دیدن می کنند.
وی افزود: در ســال جاری تاکنون 85 گردشگر خارجی از این بنای 

تاریخی دیدن کرده اند.
بیت تاریخی امام)ره( عمارتی 4 هســته ای اســت که 4 حیاط دارد، 
اما برخلاف معماری خانه های ســنتی ایرانی، هیچ کدام از حیاط ها نقش 

مرکزی ندارد.
این بیت تاریخی در محله ســه پل شهر خمین و در شمال رودخانه 
این شــهر در 175 ســال پیش ساخته شده و در فهرست آثار ملی ایران 

ثبت شده است.

بندرترکمن  کردکوی،  بندرگز،  مردم شهرستان های  نماینده 
و گمیشــان در مجلس شورای اسلامی گفت: سوءمدیریت باعث 

تبدیل سواحل استان گلستان به فاضلاب شده است.
محمدجواد نظری مهر افزود: این در حالی اســت که سایر کشورهای 
حاشــیه دریای خزر از جمله ترکمنســتان بهترین بهره را از سواحل در 
کشــور خود می برند. وی با یادآوری سهم نیم درصدی استان گلستان از 
گردشگری کشور با وجود مزیت های نسبی از جمله دریا و جنگل اظهار 
کرد: متاســفانه وضعیت صنعت و حتی گردشگری در گلستان نامناسب 

است و باید فکر اساسی در این خصوص صورت گیرد.
نظری مهر گفت: خاویار و ماهیان دریایی گلستان برند معروف جهانی 
است اما نتوانسته ایم بهره برداری و استفاده بهینه از آن را برای استان داشته 
باشــیم. وی در ادامه از سودهای کلان بانکی به عنوان عامل ضد توسعه 
و اشتغال یاد کرد و ابزار داشت: سود 30 درصدی وام های اشتغال زایی، 
زندگی جوانان را با خاک یکسان کرده است و انتظار می رود دولت در این 

رابطه تدبیر لازم را به عمل آورد.

تبریز- خبرنگار کیهان:
مسئولان آذربایجان شرقی نسبت به وضعیت 
تامین آب مردم در سال های آینده، ابراز نگرانی 

کردند.
معاون عمرانی استانداری آذربایجان شرقی در نشست 
شــورای حفاظت از منابع آب این اســتان با اشــاره به 
تحرکات دیگر استانها در حوزه آب برای تامین آب مورد 
نیاز خود، مانند آبرسانی به کرمان از خلیج فارس گفت: 
ما نیز اگر کوتاهی و سهل انگاری کنیم، قدرت پاسخگویی 
به نیاز آبی مردم را در آینده نزدیک هم، نخواهیم داشت.

محمدصادق پورمهدی با اشاره به ضرورت خط دوم 

انتقال آب به تبریز از زرینه رود و ارس و تسریع در پایان 
عملیات احداث مخازن استان برای تعادل بخشی منابع 
آب و امکان توزیع آن در ســطح شهر تبریز در مواقعی 
ماننــد ترکیدگی اخیر و چندین بــاره خط لوله انتقال 
آب از زرینه رود به این شــهر، اصلاح شبکه آب تبریز را 
خواستار شد و هشدارداد چاره ای جز قطع آب مشترکین 
پرمصرف نیست. در این جلسه اعلام شد: در آذربایجان 
شــرقی 15 هزار چاه غیرمجاز وجود دارد و تا آخر سال 
نیز 4 هزار کنتور هوشمند، نصب خواهد شد. همچنین 
گفته شد ظرفیت پشتیبانی مخازن آب تبریز، کمتر از 

نیاز جمعیت آن است.

مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی گفت: حدود 
210 میلیارد ریال از مطالبات ســال گذشته چغندرکاران استان توسط 

کارخانه های قند هنوز پرداخت نشده است.
جمشید دارا افزود: براساس بررسی های انجام شده در مجموع 93 تا 94 درصد 
از وجوه نقد محصول تحویلی چغندرکاران استان توسط کارخانه های قند پرداخت 
شده است و تنها شماری از کارخانه های قند استان هنوز موفق نشده اند به طور 

کامل با چغندرکاران تصفیه حساب کنند.
وی گفت: بیشــترین این مطالبات مربوط به کارخانه های قند ارومیه، نقده و 
خوی اســت که پیش بینی می شــود با پرداخت یارانه شکر از سوی دولت به این 

کارخانه ها این میزان بدهی نیز به چغندرکاران پرداخت شود.
اکنون در آذربایجان غربی پنج کارخانه قند در شــهرهای پیرانشــهر، نقده، 

ارومیه، میاندوآب و خوی فعال هستند.
دارا با بیان اینکه تمامی مطالبات چغندرکاران تا پایان مرداد ماه به آنان پرداخت 
می شــود، اضافه کرد: اضافه تولید مشکلات زیادی برای چغندرکاران و مسئولان 
اســتان در سال گذشته به وجود آورد، و در سال زراعی جاری برای تکرار نشدن 
این مشــکل کشت چغندر قند به میزان 23 هزار هکتار محدود شد که با وجود 

این محدودیت در مجموع 28 هزار هکتار به زیر کشت رفت.

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی گفت: مخالف واگذاری ماشین سازی تبریز 
هســتم و برای خروج ماشین سازی از فهرست 

واگذاری ها تلاش می کنم.
رضا رحمانی بــا تاکید بر مخالفت خود در زمینه 
واگذاری ماشین سازی تبریز به بخش  خصوصی اظهار 
داشت: واگذاری ماشین سازی تبریز به بخش خصوصی 

به صلاح صنعت استان نیست.
نماینده مردم تبریز، آذرشــهر و اسکو در مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: سازمان خصوصی سازی 
ماشین سازی را در فهرست واگذاری به بخش خصوصی 
قرار داده و تاکنون مزایده هایی نیز منتشر شده اما این 
امر به معنای عدم امکان لغو این برنامه نیست و می توان 

موضوع واگذاری را ملغی کرد.
رحمانی یادآور شد: از جمله اختیارات دولت تا پایان 

برنامه توسعه  این امکان است تا در مورد تصمیم های 
واگذاری تجدید نظر انجام دهد و با وزیر صنعت، معدن 
و تجارت نیز در این زمینه هماهنگی هایی شده و نامه ای 

نیز از سوی ایشان در این مورد نوشته شده است.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: برخی واگذاری های نادرست به افراد 
غیراهل ضربه های زیادی به صنعت استان وارد کرده 

که این امر نباید تکرار شود.
گروه ماشین ســازی تبریــز یکــی از بزرگترین  
کارخانه های شهر تبریز واقع در قراملک، تولیدکننده 
انواع ماشــین های صنعتی همانند انواع ماشین افزار، 
کمپرســورهای صنعتی، پمپ های آب، الکتروموتور، 
لیفتراک، انواع موتورهای دیزلی، ماشین آلات نساجی، 
ماشین های تراش، ماشین های فرز، ماشین های مته، 

قطعات ریخته و دستگاه های CNC است.

کوهســتک  بندر  گمرک 
هرمزگان  شهرستان سیریک 
پس از 36 سال بازگشایی شد.
فرماندار ســیریک در مراسم 
بازگشایی این گمرک اظهار کرد: 
گمرک بندر کوهستک با اعتبار 2 
مردمی  کمک های  ریالی  میلیارد 

تجهیز و بازسازی شده است.
ســعیدالله مبارکــی افــزود: 
احداث باسکول، تسطیح محوطه، 

فنس کشــی محوطــه، احــداث 
ســاختمان اداری، انبار، ســوله و 
کانکــس از جملــه اقدامات برای 
راه اندازی دوباره این گمرک بوده 

است.
وی خاطرنشــان کرد: با فعال 
شــدن این گمرک، تهیه کالاهای 
اساسی مورد نیاز مردم و تبادل کالا 
با کشورهای حاشیه خلیج فارس از 
جمله عمان و امارات عربی متحده 

از طریق آن انجام می شود.
گمرک بندر کوهستک سیریک 
تا ســال 1359 فعال بود ولی به 
علت نبود زیرســاخته ها و اسکله 
مناســب برای پهلوگیری لنج ها و 
کشــتی ها و فرسودگی ساختمان 
گمرک در طول ســالیان گذشته 
به صــورت غیر فعال درآمد که با 
بازگشایی  باردیگر  دولت  حمایت 

شد و آغاز به کار کرد.

رشت- خبرنگار کیهان:
فرماندار آستارا از آغاز ساخت فاز دوم بندر آستارا خبر داد.

سیروس شفقی با اشاره به اینکه در ساخت مرحله دوم این بندر یک 
پیست اسکله ساخته می شود اظهار کرد: فاز دوم بندرآستارا با 100میلیارد 
ریال ســرمایه بخش خصوصی در زمینی به مســاحت 8 هزار متر مربع 

ساخته می شود.
وی افزود: با تکمیل فاز دوم بندر آســتارا، ظرفیت تخلیه و بارگیری 
کالا در این بندر از 50 هزار تن کنونی به 100 هزار تن در سال افزایش 

خواهد یافت.
شفقی با بیان اینکه فاز نخست بندرآستارا با سرمایه گذاری 400 میلیارد 
ریالی بخش خصوصی در زمینی به مســاحت 20 هزار متر مربع در سال 
92 افتتاح شد گفت: از ابتدای سال جاری 23 فروند کشتی از کشورهای 
روسیه، قزاقستان در این بندر پهلوگرفته که 5 هزار و 854 تن آهن آلات 
و چوب تخلیه و 15 هزار و 739 تن آهک، پلی اتیلن، کربنات، کاشی و 
مصالح ساختمانی بارگیری و به بنادر آستراخان روسیه و باکو جمهوری 

آذربایجان حمل شد.

سیســتان  اســتاندار 
و بلوچســتان گفت: بیش 
از یک پنجــم جمعیت این 
سکونت گاه های  در  استان 
غیررسمی و حاشیه شهرها 
زندگی می کنند که این خود 
در حوزه های  بالقوه  خطری 
مختلف زندگی اجتماعی در 
استان  و شهرهای  روستاها 

است.
علی اوســط هاشمی افزود: 
در سیســتان و بلوچســتان 4 

عنصر خشکســالی، پراکندگی 
جمعیت، زایش روستاهای جدید 
و برخی اختلافات قومی باعث 
رشد مهاجرت غیرمعقول مردم 
شده که شهرســتان چابهار از 
این میان ســهم بزرگی دارد و 
این خود ضرورت و حساسیت 
معضلات حاشیه نشینی را در این 

شهرستان دو چندان می کند.
هاشــمی تصریح کرد: رشد 
حاشیه نشینی در این حوزه رشد 
نگران کننده ای دارد که رفع این 

تمام  معضل مشــارکت جدی 
دستگاه ها و سازمان های مرتبط 

را می طلبد.
وی نظارت کامل بر ساخت 
و ســازها، توجــه به روســتا 
محــوری، تشــکیل و فعالیت 
پلیــس ســاختمان و ایجــاد 
ظرفیت مناســب برای توسعه 
اشــتغال در هر منطقــه را از 
عوامل مهم کاهش دهنده میزان 
حاشیه نشــینی در سیستان و 

بلوچستان ذکر کرد.

استاندار:

بازگشایی گمرک بندر کوهستک سیریک هرمزگان حاشیه نشینی معضل بزرگ سیستان و بلوچستان است
پس از 36 سال

مطالبات چغندر کاران آذربایجان غربی 
پرداخت نشده است

برگزاری نخستین جشنواره 
 لاله های تالاب انزلی

آغاز نصب نخستین توربین تولید برق زمین گرمایی
 در مشکین شهر

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

مخالف واگذاری ماشین سازی تبریز هستیم

سوءمدیریت، سواحل گلستان را 
به فاضلاب تبدیل کرده است

گردشگران آلمانی از بیت تاریخی امام)ره( 
دیدن کردند

اجرای زیرســازی طرح 
ملــی قطار سریع الســیر 
درصد   70 اصفهان-تهران 

پیشرفت داشته است.
استاندار اصفهان با بیان اینکه 
دو سوم اجرای این طرح ملی در 
اســتان اصفهان و یک سوم در 
اســتان های قم و تهران خواهد 
بــود، گفت: ایــن قطار به خط 
متروی اصفهان و ایستگاهی در 

فرودگاه امام خمینی)ره( تهران 
متصل می شود و هماهنگی های 
لازم با قــرارگاه خاتم الانبیا به 
عنوان پیمانکار داخلی و پیمانکار 
طرف فاینانس انجام شده است 

که طرح سریع تر اجرا شود.
افــزود: وزارت راه  زرگرپور 
و شهرســازی در تلاش اســت 
هزینه قرارداد اجرای طرح ملی 
قطار سریع السیر اصفهان-تهران 

را از 7 میلیارد به 4 میلیارد یورو 
برســاند و تا 2 ماه آینده آن را 

نهایی کند.
ایــن قطــار سریع الســیر، 
مســافران را با ســرعت 300 
 240 ســاعت،  در  کیلومتــر 

کیلومتر جابه جا می کند. 
طرح ملی قطار سریع السیر 
اصفهان-تهران سابقه 40 ساله 

دارد.

انجام 70 درصدی زیرساخت
 قطار سریع السیر اصفهان- تهران

تخصیص اعتبار 
برای مرحله 
دوم بازسازی 

مناطق زلزله زده 
ایلام

زنگ نگرانی آبی آذربایجان شرقی به صدا درآمد

معاون عمران و توسعه امور 
شهری و روستایی وزارت کشور 
مشکلات  حل  درصدد  گفت: 
آب آشــامیدنی و کشاورزی 
حمیدیه از طریق مســئولان 

مربوطه هستیم.
به گــزارش خبرگزاری فارس 
از هفتکل، هوشــنگ خندان دل 
به منظور بازدید از تاسیسات آب 
شهری و روستایی و عمران شهری 

شهرستان حمیدیه وارد این شهر 
شــد و هدف از این بازدید را حل 
مشکلات آب آشامیدنی برخی از 
روستاهای پایین دست حمیدیه، 
تقویــت پمپــاژ آب آشــامیدنی 
حمیدیه و همچنین رسیدگی به 

مسائل عمران شهری خواند.
خنــدان دل با بیان اینکه حل 
مشکلات آب آشامیدنی شهرستان 
حمیدیــه از اولویت های کاری ما 

است اظهار کرد: هنوز مشکلات آب 
آشامیدنی مردم شهرستان حمیدیه 
حل نشده که با پیگیری های صورت 
گرفته درصدد حل مشکلات آب 
آشامیدنی و کشاورزی حمیدیه از 

طریق مسئولان مربوطه هستیم.
وی اضافه کرد: مشکلات آب در 
شهرستان حمیدیه سبب ممنوعیت 
کشت تابستانه کشاورزان این شهر 

شده است.

معاون وزیر کشور:

مشکلات آب آشامیدنی و کشاورزی حمیدیه برطرف می شود

80 هزار تن پیاز روی دست 
کشاورزان فریدن مانده و این 
کشاورزان  که  است  حالی  در 
برنامه ریزی مناســب و  نبود 
کشاورزی  جهاد  سیاست های 
را دلیــل بروز این مشــکل 

می خوانند.
نبود برنامه ریزی برای تولیدات 
اصفهان  اســتان  در  کشــاورزی 
سال هاست که تولید کنندگان این 
عرصه را با مشکلات زیادی مواجه 
کرده است و برای نمونه می توان 
به تبدیل 20 هزار تن سیب زمینی 
فریدن در سال گذشته به خوراک 

دام اشاره کرد.
امسال نیز تراژدی محصولات 
روی زمین مانده  برای پیازکاران 
فریدنی تکرار شــده و نکته مهم 
این اســت که پیاز به دست آمده 
در فریدن ســفید است و می توان 
حداکثــر آن را به مدت یک هفته 

در انبارها نگهداری کرد.
پیازکاران شهرستان  گفته  به 
فریدن هزینه کشــت پیاز در هر 
هکتار 35 میلیون تومان اســت و 
ایــن در حالی اســت که در حال 
حاضر محصول را با کمترین قیمت 
از کشاورز خریداری می کنند که 

حتی هزینه های کشــت کشاورز 
نیز تامین نمی شود.

برداشــت  دامنه   کشــاورزان 
همزمــان پیــاز در اســتان های 
اصفهان، تهــران، البرز، همدان و 
خراســان رضــوی را دلیل اصلی 
روی زمین ماندن محصولاتشــان 

می دانند و می گویند نوع محصول 
برداشت شده در این استان ها نیز 
یکسان است و این امر زمینه ساز 
اشباع بازار داخلی و برآورده شدن 

نیاز داخل است.
آنها از صادرات پیاز فریدن به 
کشور عراق، تاجیکستان و روسیه 

در سال های گذشته خبر می دهند 
و می افزایند: این در حالی است که 
تعرفه این کشورها برای صادرات 
بالا رفته است و برخی دلالان قصد 
دارند جبران این مابه التفاوت تعرفه 

را از جیب کشاورزان بپردازند.
رئیس اداره جهاد کشــاورزی 
شهرستان فریدن سطح زیر کشت 
پیاز این منطقه را یک هزار هکتار 
اعلام کرد و گفــت: در هر هکتار 
80 تن پیاز برداشت می شود که بر 
این اساس در حال حاضر 80هزار 
تن پیاز در شهرستان فریدن قابل 

برداشت است.
رامین رســتمی از رکود بازار 
فروش پیاز در کشــور خبر داد و 
اضافه کرد: در حال حاضر پیاز را با 
قیمت ناچیزی خریداری می کنند و 
این در حالی است که در نظر داریم 
وقتی که قیمت ها در بازار بهتر شود 
نسبت به فروش پیازها اقدام کنیم.

80 هزار تن پیاز روی دست کشاورزان اصفهانی مانده است
تبریز - خبرنگار کیهان:

جمهوری خودمختار نخجوان آذربایجان خواســتار دریافت دارو از 
تبریز شد.

وزیر بهداشت نخجوان در سفر به تبریز گفت: نخجوان بشدت به دارو نیاز دارد 
و خواستار تامین آن، از طریق همکاری با تبریز است. نیازی نوروزاف، از کیفیت 
داروهای ایران و قیمت مناســب این اقلام ابراز خرسندی کرد و افزود:  می توان با 

حل مشکلات گمرکی، روابط خوبی در حوزه داروسازی داشت.
وی که در دیدار با اسماعیل جبارزاده استاندار آذربایجان شرقی سخن می گفت 
با اشــاره به عدم ارتباط راه دسترسی بین باکو و نخجوان و طولانی بودن فاصله 
این دو شهر از یکدیگر، این مسئله را یکی از مهم ترین عوامل در علاقه نخجوان 
به تامین داروهای مورد نیاز خود از ایران توصیف کرد. استاندار نیز از تامین نیاز 
دارویی نخجوان آذربایجان اســتقبال کرد و قول داد در صورت به نتیجه رسیدن 

توافقات برای صادرات دارویی، مشکلات گمرکی حل خواهد شد.

نخجوان خواستار دریافت دارو از ایران شد

اهواز- خبرنگار کیهان:
جوان 34ساله اهوازی که با دو بیماری صعب العلاج دست و پنجه نرم 
می کند اکنون در آستانه بی خانمان شدن، نگاهش به دست های پرسخاوت 

خیرین گره خورده است.
این جوان که هم اکنون با ســرطان کبد و داخلی دســت به گریبان است، او 
همسرش چشم به راه فرزند سومشان هستند با هزینه های سنگین شیمی درمانی 

روبه رو است که با کمک خیرین برای درمان به اصفهان اعزام شد.
وی به دلیل تصادف غیرعمدی که چند ســال پیش با یک عابر پیاده داشت 
محکوم به پرداخت دیه شد که به دلیل عدم تمکن مالی به زندان افتاد و با کمک 
خیرین مقداری از وجه دیه تهیه و آزاد شد؛ اما همچنان از آن بابت مقروض است 
اما مشکلی که به تازگی به وجود آمده افزایش یکباره و 10 میلیون تومانی ودیعه 
مسکن وی از سوی صاحب خانه است که وی را در آستانه بی خانمانی قرار داده است. 
وی از خیرخواهان درخواست مساعدت و یاری دارد تا با تأمین هزینه درمان 

و مسکن سلامت خود را بازیافته و کانون این خانواده همچنان گرم بماند.

جوان بیمار اهوازی در انتظار کمک خیرین

افتتاح باغ تاریخی فتح آباد در کرمان

آغاز ساخت مرحله دوم بندر آستارا

بناب - خبرنگار کیهان:
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی گفت: بعد از 
تهران، تبریز بیشترین روزنامه منتشر شده را به خود اختصاص داده 
است و هم اکنون 13 روزنامه در استان منتشر و این استان از نظر تعداد 

پایگاه های خبری دارای رتبه چهارم در سطح کشور است.
اکبر صفی پور در جلسه شورای فرهنگ عمومی شهرستان بناب از فعالیت 
ســه پایگاه خبری غیررسمی در بناب خبر داد و گفت: درخواست یکی از این 
پایگاه های خبری رد شــده ولی کار بررسی برای صدور مجور 2 پایگاه خبری 

دیگر این شهرستان در حال انجام است.
وی افزود: شهرستان بناب دارای 2 نشریه محلی است که یکی از آنها سال 
قبل تعطیل شده است و سیاست ما در استان حمایت از نشریات محلی است 
که سعی خواهد شد نسبت به جذب آگهی های محلی برای ادامه فعالیت آنها 

اقدام شود.
نماینده مردم بناب در مجلس شــورای اســلامی نیز  در این جلسه گفت: 
آماری که از تعداد روزنامه ها و نشــریات توزیع شــده در بناب ارائه می شــود. 

رضایت مند و قابل قبول نیست!
حجت الاســلام محمد باقری بنابی با انتقاد از عــدم جای دادن روزنامه و 
نشریات توسط مردم در سبد کالایی خود اظهار کرد: برای تحقق این امر یک 

فرهنگ سازی لازم است.
وی افزود: امیدواریم در آینده نزدیک تعداد نشــریات و روزنامه های عرضه 
شده در این شهرستان روزانه از 750 نسخه حداقل به 5 هزار نسخه افزایش یابد.

اندیمشک - خبرنگار کیهان: 
رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری  و  دســتی  صنایع 
اندیمشک از ثبت 40 اثر باستانی 
این شهرستان در فهرست آثار 
ملی خبــر داد و گفت: 60 اثر 
باستانی دیگر در اندیمشک در 
مرحله تشــکیل پرونده و طی 

مراحل ثبت است.
محمد صادقی از تعیین حریم 
تپه باستانی سنجر در بخش مرکزی 

اندیمشک خبر داد و افزود: این تپه از 
محوطه های باستانی اندیمشک است 
که تاکنون تعیین حریم نشده است.

وی با بیان اینکه با تعیین حریم 
این تپه باستانی از تجاوز افراد به این 
اثر باســتانی جلوگیری خواهد شد 
افزود: تپه ســنجر مربوط به دوره 

عیلام باستان است.
وی افزود: در راستای حفاظت 
از آثار باســتانی این شهرستان کار 
مرمت و بازسازی منطقه قلعه زره با 

اعتبار یک میلیارد و 700 میلیون 
انجام می شود. صادقی گفت:  ریال 
از این اعتبار یــک میلیارد و 200 
میلیون ریال تخصیــص یافته که 
بزودی پیمانکار این طرح، عملیات 

مرمت را آغاز می کند.
وی افــزود: قلعه زره مربوط به 
دوره صفوی اســت و در شهرستان 
اندیمشــک و در کیلومتر 46 جاده 
اندیمشــک به پل دختر واقع شده 

که در سال 1381 ثبت ملی شد.

رشت- خبرنگار کیهان:
معاون صید و بنادر ماهیگیری شــیلات گیلان از افزایش 65 

درصدی صید کیلکا از دریای خزر در استان خبر داد.
اکبر ایلدرم اظهار کرد: صیادان گیلانی از ابتدای سال جاری یک هزار و 
307 تن ماهی کیلکا صید کردند که این میزان در مقایسه با مدت مشابه 
ســال قبل 65 درصد افزایش داشته است. وی با بیان اینکه با صید این 
مقدار ماهی کیلکا 12 میلیارد و 700 میلیون ریال درآمد نصیب صیادان 
شــد، افزود: شرایط مناسب آب و هوایی، افزایش تکثیر طبیعی و تعدیل 

شناورهای صید از مهم ترین دلایل افزایش صید کیلکا در گیلان است.
ایلدرم گفت: 270 صیاد گیلانی با 27 فروند شــناور در دریای خزر 

کیلکا صید می کنند.

افزایش65درصدیصیدماهیکیلکا
درگیلان

3 واحد صنعتی آلاینده دلیجان تعطیل شد

ثبتملی40اثرباستانیدراندیمشک

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی:

آذربایجان شرقی با انتشار 13 روزنامه 
رتبه دوم را در کشور دارد

تبریز- خبرنگار کیهان:
نیمی از مجموع اعتبارات سفر 
رئیس جمهور به آذربایجان شرقی 
برای ســالجاری به مبلغ 5هزار و 
400 میلیارد ریال ابلاغ شده است.
اســتاندار آذربایجان شــرقی، در 
شــورای اداری این استان افزود: طبق 
مصوبات این سفر 30 هزار میلیارد ریال، 
از طریق سیستم بانکی، برای اختصاص 
بــه بخش غیردولتی و صنعت و تولید 

منطقه، تعلق می گیرد. 
اســماعیل جبــارزاده گفت: 36 

طــرح نیمه تمام که ســابقه برخی از 
این طرح ها به 8 سال می رسد را برای 
تکمیل می توان بــه بخش خصوصی 

واگذار کرد.
وی خواســتار تشــکیل »کمیته 
صیانــت از آب و بهــره وری از آب« 
اســتان شد و هشــدار داد: در صورت 
عدم مدیریت مصرف آب، تبریز، امسال 

با بحران آب روبه رو می شود.
وی بــر لزوم مصرف بهینه در آب 
کشــاورزی تأکید کرد و افــزود: 90 
درصد منابع آبی آذربایجان شرقی در 

کشاورزی مصرف می شود.
این گزارش حاکیســت، با ابلاغیه 
50 درصدی اعتبارات ســفر اســتانی 
رئیس جمهــور نیمــی از مبالغ مالی 
پروژه های مترو تبریز، مجتمع ورزشی 
بزرگ یادگار امام تبریز، آزادراه تبریز- 
اهــر، بزرگراه صوفیان به شهرســتان 
ســلماس در آذربایجان غربی، ساخت 
و تجهیز مجموعه ای از بیمارســتان ها 
و مراکز درمانی شــهرهای استان، باند 
دوم جاده بســتان آباد- سراب و چند 

طرح دیگر، ابلاغ شد.

نیمی از اعتبارات سفر رئیس جمهور به آذربایجان شرقی ابلاغ شد


